
INSAJDERI DA PROGOVORE 

 

(FoNet) – Predstavnici nevladinih organizacija i pravni zastupnici porodica 

radnika RTS poginulih u bombardovanju 1999. ubijenih gardista u Topčideru i 

stradalih vojnika u Leskovcu apelovali su danas na insajdere i sve koji 

znaju nešto o tim slučajevima da ih objave, kako bi se konačno otkrili 

odgovorni i zaustavio talas nerasvetljenih smrti u Srbiji. 

 

Učesnici okruglog stola Helsinškog odbora za ljudska prava u Srbiji ukazali 

su da porodice stradalih već čitavu deceniju traže pravdu i istinu o 

sudbini svoje dece. 

 

Predstavnica Helsinškog odbora za ljudska prava Izabela Kisić ukazala je da 

bi sadašnji predsednik Srbije Tomislav Nikolić i potpredsednik vlade 

Aleksandar Vučić, kao i čelnici SPS, imali mnogo toga da kažu o događajima 

od 1998. do 2000. godine. 

 

Ona je predočila da je u tom periodu, kako je rekla, "državnog terora", 

Vučić bio ministar informisanja, a Nikolić član Upravnog odbora RTS. 

 

Direktorka Centra za evroatlantske studije Jelena Milić, citirajući izjavu 

Nikolića povodom afere prisluškivanja da su on i Vučić 'upali u zmijsko 

gnezdo među ljude, koji gospodare životima', izjavila je da je nova 

garnitura vlasti postala obazriva na stanje sektora bezbednosti tek kad su 

se oni našli u toj situaciji. 

 

Prema njenoj oceni, ključni problem je odsustvo kontrole nad službama 

bezbednosti, koje još imaju veliki uticaj na pravosuđe. 

 

Ovi predmeti dokazuju koliko su u Srbiji službe, pre svega vojne službe 

bezbednosti, nekontrolisane, a koliko su sudovi kontrolisani i to je razlog 

zašto ovoliko dugo traje ova pravna borba, rekla je Milić. 

 

Pravna zastupnica porodica gardista ubijenih u Topčideru Olgica Batić 

navela je da je, zbog svih propusta i nerasvetljenih činjenica, kao narodna 

poslanica predala Skupštini Srbije predlog za obrazovanje Anketnog odbora 

za ispitivanje političke pozadine ubistva gardista. 

 

Nadam se da će bar Skupština imati sluha za ono za šta pravosuđe nije imalo 

proteklih osam godina, kako bi se utvrdila istina, u čast vojnika, koji su 

pošteno služili svojoj zemlji, a čija smrt ne sme ostati nepoznanica, rekla 

je Batić. 

 

Otac gardiste Dragana Jakovljevića, Janko je ocenio da je pravda spora zbog 

toga što neko u državi nema volju da te slučajeve razreši i najavio njihov 

sledeći korak- prijem kod novog predsednika države, premijera i ministra 

pravde od kojih očekuju pravni epilog. 

 

"Od prvog dana nismo verovali ni vojsci, ni državi, posle osam godina, i 

svih dokaza, čak i priznanja da su deca ubijena i dalje se ćuti i dalje se 

neko štiti", rekao je otac gardiste Dražena Milovanovića. 

 

Sedam godina smo čekali priznanje, evo već deveta godina niko ništa ne 

preduzima. Mi roditelji samo tražimo istinu da izađe na videlo i da mirno 

živimo, poručio je on. 

 

Predstavnica porodica poginulih radnika RTS Žanka Stojanović je navela da 

su oni prikupili sve dokaze i dokumenta koja jasno ukazujuju na krivicu 

vojnog vrha države za smrt zaposlenih u RTS i objavili u knjizi "Tiština u 

Abardarevoj". 

 



Ona je ukazala da je jedini osuđen zbog stradanja radnika RTS Dragoljub 

Milanović, a da je izostala odgovornost naredbodavaca. 

 

Sa svim dokazima, kako je navela, o nesumnjivoj umešanosti Generalštaba 

obišli smo sve pravosudne organe, ali jedini odgovor države je ćutanje. 

 

"Ta tišina je zakonita za državu u kojoj živimo. Prošli smo kraj svih 

čuvara i saznali da postoji arhiv, kojem nam je zabranjen pristup. Mi čak i 

znamo šta se u njemu krije, koji fajl i pod kojim brojem je zaveden Dosije 

Pravne uprave Ministarstva odbrane 466 i da u njemu piše da je generalštab 

VS tačno znao da će u noći 23. aprila 1999. avion NATO bombardovati 

Televiziju Beograd i odbio da evakuiše zaposlene", navela je Stojanović. 

 

Pravni zastupnik porodica poginulih vojnika u kasarni u Leskovcu Predrag 

Savić je rekao da se u slučaju vojnika Dragana Kostića događaju neverovatne 

stvari. 

 

Vojska Srbije je prodala pušku iz koje je vojnik ubijen, odnosno predmet 

izvršenja krivičnog dela je uništen, ni uniforma ubijenog vojnika nije 

sačuvana, zbog čega je nemoguće sprovesti istragu, naveo je Savić, uz 

ubeđenje da je reč o ubistvu, a ne samoubistvu vojnika. 

 


